
1 

 

 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ nr LII/23 

Sesji Rady Gminy Topólka 

z dnia 26 września 2023 r. 

 

 

Ad-1. O godzinie 1000  Przewodniczący Rady Gminy Topólka - Stanisław Borkowski, 

oświadczył, otwieram LII, w VIII kadencji, Sesję Rady Gminy. Powitał przybyłych na Sesję: 

radnych, wójta gminy - Konrada Lewandowskiego, sekretarz gminy – Joannę Kosińską, 

Miłosza Dzierżawskiego pełniącego obowiązki Skarbnika Gminy, sołtysów, pracowników 

urzędu gminy Ewelinę Waszak oraz Wojciecha Wąsikowskiego. 

Przewodniczący stwierdził, że jest wymagane quorum do podejmowania uchwał. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu, nieobecny radny Marek 

Muraczewski, radny Andrzej Waszak, radny Tadeusz Piekarski, radny Andrzej Dykon i radna 

Małgorzata Michalak.  

 Na protokolanta Sesji zaproponował Ewelinę Waszak, innych propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że dzisiejszą Sesję protokołować będzie Ewelina Waszak. 

 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

Ad-1. Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że radni w materiałach na Sesję otrzymali 

proponowany porządek obrad.  

Porządek obrad został przyjęty. 

       

Ad-2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

Uwag nie zgłoszono. Protokół z LI Sesji Rady Gminy Topólka został przyjęty. 

 

Ad-3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy oraz informacja 

o działalności w okresie między sesjami. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informację 

z działalności w okresie między sesjami -  załącznik do niniejszego protokołu. 

W punkcie dotyczącym realizacji przebudowy dróg gminnych wójt wyjaśnił, że wykonawca 

który złożył najkorzystniejszą ofertę nie złożył dokumentów niezbędnych do zawarcia z nim 

umowy wobec czego umowa została zawarta z wykonawcą następnym w kolejności.   

W dyskusji nad sprawozdaniem nikt nie zabrał głosu.   

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

1) zmieniającej uchwałę Nr XLVI/279/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Topólka na lata 2023-2026. 
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Zastępca Skarbnika Gminy – Miłosz Dzierżawski przedstawił projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/279/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Topólka na lata 2023-2026. 

 

Uchwała Nr LII/316/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

2) zmieniającej uchwałę Nr XLVI/280/22 z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu na 2023 rok. 

Zastępca Skarbnika Gminy – Miłosz Dzierżawski przedstawił projekt uchwały.  

W tym miejscu wójt wskazał, że dochodzą do niego informację, że zadłuża gminę bo występuje 

deficyt w kwocie 7.926.544,00 zł. Wyjaśnił, że w chwili obecnej Gmina Topólka nie posiada 

zadłużenia, nie spłaca kredytów. Obecnie realizowane są dwie inwestycje na kwotę łącznie 

ponad 10.000.000,00 zł. Zabezpieczenie inwestycji w promessach wynosi 8.750.000,00 zł 

i zdecydowanie przekracza wskazany w uchwale deficyt.   

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/280/22 z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu na 2023 rok. 

Uchwała Nr LII/317/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

3) w sprawie przyjęcia ponownie uchwalonego wniosku Sołectwa Topólka w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2024. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia ponownie 

uchwalonego wniosku Sołectwa Topólka w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego 

na rok budżetowy 2024. 

Uchwała Nr LII/318/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

4) w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Topólka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały.  

Radny Piotr Kruszyna zwrócił się z pytaniem do przewodniczącego Komisji statutowej czy jest 

wiążąca opinia na temat projektu statutu. Przewodniczący komisji radny Stanisław Wojtysiak 

poinformował, że takiej opinii nikt nie wydał. Nikt z zewnątrz nie ma uprawnień takich 

ponieważ Gmina jest zobowiązana do opracowania projektu statutu samodzielnie bez wpływu 

innych osób na treść statutu. Były uzgodnienia i konsultacje projektu statutu, ale wiążącej opinii 

prawnej nie ma.  

Wójt wskazał, że organem nadzoru nad aktami prawa miejscowego jest Wojewoda, akty są 

odsyłane do Wojewody i to on wydaje opinię o danym akcie prawnym. 

Radny Piotr Kruszyna stwierdził, że można było zwrócić się do prawnika o wydanie opinii czy 

statut jest zgodny z prawem, nie w kwestii ustalenia zapisów i do zatwierdzenia ale do wydania 

opinii. 

Wójt wspomniał, że komisja dokonała rozpoznania wśród prawników i nikt nie chciał wydać 

wiążącej opinii. Radny Stanisław Wojtysiak wskazał, że zapisy były konsultowane. Po 

przyjęciu przez Radę Gminy Statutu w przypadku uwag ewentualnych ze strony nadzoru będą 

one uwzględnione i naniesione w akcie. 

Więcej pytań i uwag nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 9 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – 1 radny, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Topólka. 

Uchwała Nr LII/319/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący dodał, ze projekt statutu był kilkakrotnie konsultowany i nikt nie wydał w tej 

kwestii wiążącej opinii. Do oceny poprawności tej uchwały jest uprawniony Wojewoda. 

Podziękował członkom komisji statutowej, a w szczególności przewodniczącemu komisji za 

prace nad projektem statutu. Podziękował również radnym za podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia statutu. 

 

Ad-5. Informacja Wójta Gminy o realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 

Wójt poinformował, że na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji, na pytania i wnioski 

udzielono odpowiedzi na bieżąco. 

 

Ad-6. Interpelacje radnych składanych na piśmie. 

  Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad-7. Wolne wnioski. 
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Radny Piotr Kruszyna zwrócił się z pytaniem do wójta gminy odnośnie siłowni plenerowej, 

która znajdowała się obok GOKu dlaczego została zdemontowana i co się z nią stało. Drugie 

pytanie dotyczyło publikacji zarządzeń wójta w Biuletynie Informacji Publicznej, dlaczego są 

publikowane tylko numery bez treści zarządzeń.  

W odpowiedzi wójt poinformował, że siłownia została zdemontowana z uwagi na remont 

GOKu. Obecnie jest przechowywana w SKR, po uzyskaniu zgody ze Starostwa Powiatowego 

zamontowana będzie przy moście w Topólce (po lewej stronie wyjeżdżając z Topólki).  

W odniesieniu do publikowania zarządzeń wójt prosił o wskazanie, o które zarządzenia chodzi. 

Ponadto wójt prosił o wskazanie podstawy prawnej do publikacji zarządzeń wójta. 

Radny Piotr Kruszyna wskazał, że „jeszcze nie myśleliśmy o remoncie GOKu, a siłownia 

została już zdemontowana”. W odpowiedzi wójt wskazał, że zamierzenie inwestycyjne 

w postaci remontu GOKu zostało określone w uchwale w sprawie przyjęcia budżetu na 2023 

rok. 

Radny Piotr Kruszyna prosił o wyjaśnienie czego dotyczy zarządzenie nr 0050.34.2023. 

W odpowiedzi wójt poinformował, że nie zna wszystkich zarządzeń na pamięć. 

Radny Piotr Kruszyna wskazał, że mieszkańcy, radni, sołtysi mają ograniczony dostęp do treści 

zarządzeń wójta.  

Przewodniczący Rady odczytał pismo Urzędu Marszałkowskiego w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela radnych do Korpusu Radnych. Dla przypomnienia dodał, że wyboru dokonano 

już wcześniej jednak z otrzymanego pisma wynika, ze takim przedstawicielem nie może być 

ani Przewodniczący rady ani jego Zastępca. 

W związku z powyższym po zgłoszeniu kandydatur w osobach Kołodziejczyk (wyraziła zgodę) 

i Piotra Kruszyny (nie wyraził zgody) dokonano wyboru przedstawiciela radnych. Anna 

Kołodziejczyk została wybrana jako przedstawiciel Rady Gminy do Korpusu Radnych przy 

Urzędzie Marszałkowskim.  

Wójt Gminy podziękował za pracę między sesjami oraz za podjęte na dzisiejszej sesji uchwały. 

Wójt poinformował, że z badań wody wynika że jest nieznaczny przekroczony poziom 

mikroorganizmów. Są podejmowane działania aby ten poziom wrócił do normy. Wójt prosił 

o przegotowywanie wody do spożywania.  

Wójt przekazał informację, że ze względu na remont GOKu lokal wyborczy nr 3 został 

przeniesiony do remizy OSP Topólka. Ponadto lokal wyborczy nr 1, który dotychczas był 

w Remizie OSP w Kamieńcu został przeniesiony do lokalu w budynku po byłej Szkole 

Podstawowej w Czamaninie. Wójt wskazał również, że w wyniku przeprowadzonych wyborów 

do Izb Rolniczych, członkiem Rady Powiatowej Izby została wybrana obecna na sesji Anna 

Migdalska oraz Ryszard Krych. 

Radna Anna Migdalska podziękowała za zaufanie oraz oddane na jej osobę głosy. Wskazała 

również na ważność zawodu rolnika oraz umocnienia w tym zawodzie kobiet.  

Przewodniczący Rady wnioskował o wycięcie rowu w okolicy kościoła w Orlu. 

Wójt gminy poinformował, że prace przy wycięciu rowów przy drogach powiatowych będą 

wykonywane.  

Sołtys Kazimierz Kontowicz zwrócił się z problemem wyciętych gałęzi i pozostawionych na 

poboczu i nie zostały uprzątnięte. Wójt wskazał, że gałęzie zostaną uprzątnięte. Jednocześnie 

prosił o wsparcie i zrozumienie ze strony sołtysów i mieszkańców oraz o pomoc 

w wykonywaniu takich drobnych prac porządkowych. 

 

Ad-8. Zakończenie obrad. 
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Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady oświadczył – zamykam       

LII Sesję Rady Gminy – dziękuję państwu.  

Sesja zakończyła się o godzinie 1127. 

Zapis  Sesji  dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznych Gminy Topólka pod 

hasłem „Transmisje Sesji Rady”.   

Na tym protokół zakończono.  

Protokolant: Ewelina Waszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Topólka 

Stanisław Borkowski 

 


